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Slaviti Dan planeta Zemlje
22. travnja pozvane smo obilježiti svjetski 

Dan planeta Zemlje. Osnovan 1970. godine s 
ciljem podizanja svijesti u svijetu o važnosti 
očuvanja prirodnih resursa Zemlje, o klimatskim 
promjenama i onečišćenju (vode, zraka i tla), 
posljednjih godina uspio je mobilizirati preko 
milijardu ljudi u 193 zemlje članice UN-a. Ovom 
procesu doprinosi i poticaj pape Franje koji je 
izdavanjem enciklike Laudato si dao odlučujući 
doprinos. Ovogodišnja tema je: Ulaganje u naš 
planet.

Poziv na proslavu Dana planeta Zemlje je 
poziv na slavlje Presvetog Trojstva, odnosno 
Oca koji je stvorio svemir i Zemlju kako bi ga 
čovjek mogao nastaniti i živjeti u skladu sa svim 
stvorenim bićima; slaviti Sina koji ju je svojim 
dolaskom na svijet preuzeo i otkupio; Duha 
Svetoga koji od početka vremena lebdi nad 
vodama i unosi život u njega. Slaviti Kristovo 
uskrsnuće 2022. godine za nas muškarce i žene 
našeg vremena znači također slušati, kako kaže 
sveti Pavao Rimljanima, “jecanje stvorenja koje 
trpi porođajne muke... čekajući, s čovjekom, 
da bude otkupljen”. Preobrazba koju želimo 
nužno polazi od osobnih izbora, od razlučivanja 
potreba i od budnosti osjetila. Degradacija 
koja nas okružuje uzrokovana neobuzdanom 
konzumacijom, upotrebom oružja, bahatošću 

ega, koji je slomio ljudski osjećaj, ne može nas 
ostaviti ravnodušnima. Želimo prihvatiti ovaj 
poziv u svjetlu Kristova uskrsnuća i moliti ga za 
unutarnju snagu i hrabrost trezvenosti života, 
potreba, osjetila, dijeljenja. S papom Franjom 
želimo ovako moliti: 

Svemoćni Bože, koji si prisutan u cijelom 
svemiru i u najmanjem od svojih stvorenja. Ti koji 
svojom nježnošću obasipaš sve što postoji, izlij u nas 
snagu svoje ljubavi da bismo štitili život i ljepotu. 
Ispuni nas mirom da živimo kao braća i sestre, ne 
nanoseći nikomu štetu. 

O, Bože siromaha, pomozi nam da spasimo 
napuštene i zaboravljene ovoga svijeta, koji su 
tako dragocjeni u tvojim očima. Iscijeli naš život da 
štitimo, a ne plačkamo svijet, da širimo ljepotu, a 
ne onečišćenje i uništavanje. Dotakni srca svih onih 
koji gledaju samo na korist, na štetu siromašnih 
i zemlje. Nauči nas otkriti vrijednost svake stvari 
i promatrati ju s divljenjem, da prepoznamo da 
smo duboko sjedinjeni sa svim stvorenjima dok 
putujemo prema tvojoj beskrajnoj svjetlosti. 
Hvala ti što si s nama svakoga dana. Podupri nas, 
molimo te, u našoj borbi za pravednost, ljubav i mir. 
(Laudato si’ br. 246)

s. Maria Grazia Boccamazzo, ASC

Godina XXIV. - br. 5, svibanj 2022.
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Adoratrici del Sangue di Cristo / Adorers of the Blood of Christ

Opipljivi znakovi uskrsnuća
Uskrsni ponedjeljak 18. travnja bio je dan 

za pamćenje za Klanjateljice međunarodne i 
novicijatske zajednice. Vrhovna uprava je htjela 
provesti ovo vrijeme zajedno posjetivši dva 
impresivna svetišta: Lanciano i Manoppello. U 
svjetlu uskrsnuća, posjet znakovima prolaska 
Gospodina Isusa na ovoj zemlji je bilo jedno 
iskustvo i dar koji su nam pomogli produbiti 
otajstvo ljubavi koje je Krist prolio za sve nas. 
Skupina je krenula u 6:00 ujutro iz Generalne kuće 
i nakon što je prošla kraj novicijata zaputila prema 
Lancianu. Evokativan krajolik masiva Maiella, s 
vrhom Gran Sassa, nudio je očaravajuću panoramu, 
prepunu života koji je favorizirao hodočašće i 
molitvu. Izmolile smo jutarnu molitvu i nakon 
jedne pauze na autocesti, stigle smo prije 10:00 
u Lanciano. U crkvi sv. Franje, gdje su sačuvane 
relikvije prvog i važnijeg euharistijskog čuda o 
kojem se zna (VIII. st., 770. – 775. g.), vidjeli smo 
jedan video koji nam je omogućio, zahvaljujući 
prijevodu s. Patrizie Pasquini, upoznati bolje 
što se to desilo u ovom dijelu svijeta prije XIII 
stoljeća. Pokolebljiva vjera brazilskog redovnika, 
za kojeg nisu poznate nikakve druge konotacije 
osim njegove unutarnje krize, pretvorena je u 
znak prisutnosti za cijelo potomstvo. Taj kruh 
i vino, pretvoreni u meso i krv ispred njegovih 
očiju, su ga potresli i nastavljaju to činiti svima 
onima koji se zaustavljaju pred tim relikvijama. 
Kasnije smo sudjelovale euharistijskom slavlju 
koje su animirale Klanjateljice, osobito novakinje 
s pjesmama. Nakon svete mise, skupina je 
provela sat vremena u klanjanju ispred oltara 
smještenog iza relikvija. Kao Marija Magdalena 
ispred praznog groba, također smo i mi kleknule i 
klanjale se Gospodinu koji je odlučio ostati među 
nama, u svakodnevici, u opipljivim znakovima 
kruha i vina, preko kojih znamo da On ostaje 
prisutan i da nas hrani. Tijekom molitve smo na 
poseban način zazvale snagu Krvi Kristove za 
čovječanstvo i za dar mira. Emocije ovdje nisu 
završile. Popodne, odmah poslije ručka, skupina 
se uputila prema Manoppellu, svetištu sv. Lica. 
Ovdje je uistinu sačuvana još jedna nevjerovatna 
relikvija, znak uskrsnuća Gospodinovog. Nakon 
nedavnih istraživanja, veo od finog platna, 

sačuvan u svetištu, prekrivao je Isusovo lice 
tijekom pokopa. U trenutku uskrsnuća, svjetlost 
kojim je lice zračilo, kao na fotografiji, ostavilo 
je svoju sliku utisnutu na velu (koje je po svojoj 
prirodi nepropusno za vodu i s toga ne može biti 
naslikana). Njegova slika odgovara upravo onom 
licu otkrivenom na Torinskom platnu. Slaveći 
ove znakove, euharistiju i lik Kristov u uskrsnom 
vremenu, dozvolilo nam je produbiti dar 
Očeve ljubavi čovječanstvu, Njegova opipljiva 
prisutnost, Njegova providnost koja nadilazi 
stoljeća i povijest da bi se otkrila onima koji mu 
otvore svoja srca. Isusovo uskrsnuće ostaje čin 
vjere koji treba dočekati i izabrati, a zatim voljeti. 

Radost koja okružuje srce, grijući ga, nezreciv 
je znak Njegove žive prisutnosti u nama i 
svjedočanstva svijetu.

s. Maria Grazia Boccamazzo, ASC   

Prostor za Vrhovnu upravu
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ASC zajednica koja djeluje u župi Naše Gospe 
iz Nazareta, u Manacapuru, biskupije Coari – 
AM, odgovorila je na apel pape Franje koji je 
najavio s novom sinodom “Za sinodalnu Crkvu, 
zajedništvo, sudjelovanje, poslanje”, sudjelujući 
u PROCESU SLUŠANJA. Htjela bih podijeliti svoje 
iskustvo bitne službe, naglasiti radost koju sam 
doživjelu u procesu i što učim i stječem kao 
ASC, sestra juniorka druge godine. Kao članica 
„grupe slušanja“ na župnoj i biskupijskoj razini, 
posebno ću govoriti o iskustvima koja sam 
imala i imam s dvije crkvene zajednice iz Base 
koje najizravnije pratim: 
São Cristóvão i São João 
Batista. Proces slušanja 
je započet u studenom 
prošle godine, kada smo se 
kao župa spremili donijeti 
svoje priloge biskupijskoj 
skupštini. Osjećam radost, 
prije svega, vidjeti da 
se zajednice osjećaju 
pozvanima da sudjeluju 
u sinodalnom procesu i 
prihvate poziv, jer u svijetu 
koji se nastoji zatvoriti 
u individualizam, ti ljudi 
žele biti zajedno, dijeliti 
svoje intuicije, snove, 
nade, strahove i prijedloge. 
Također sam sretna što ih 
vidim zadovoljne što se 
osjećaju zastupljenima kada 
osjećaju da se njihove ideje dijele u većim 
skupinama, jer u sinodalnom procesu moramo 
biti vjerni glasu skupina koje slušamo. Sjećam 
se gospodina Josipa, koji je po zanimanju ribar, 
a također je i koordinator jedne od navedenih 
zajednica, unatoč tome što nema akademske 
studije, ima mnogo mudrosti u koordinaciji 
zajednice i izražavanju svoje vjere. Kada je vidio 
da predstavnik župne skupštine predstavlja 
priloge svoje zajednice, zahvalio mi je i rekao: 
„Sestro, moje je srce ispunjeno srećom i nadom 
vidjevši da je sve o čemu smo razgovarali 

podijeljeno u skupštini.“ U ovoj važnoj službi 
slušanja naučila sam koliko je važno pratiti 
zajednice, zbog čega i dalje vjerujem da 
bliskost, izlasci u susret, osobni pozivi mogu 
uroditi plodom. Imala sam to iskustvo i kao 
rezultat imamo mnogo entuzijastičnih ljudi za 
sudjelovanje, uključujući grupu mladih ljudi 
koji su već sastavni dio jedne od zajednica. 
Osjetim Božju prisutnost u njegovom narodu 
preko djece koja mi govore, preko odraslih 
koji me podržavaju u ovoj službi, neki od njih 
se stave na raspolaganje da saslušaju i moje 

radosti i poteškoće i u 
svjedočanstvu starijih osoba 
koje radosno doprinose 
zajednici stavljajući svoje 
darove u službu; kao na 
primjer jedan čovjek od 80 
godina koji svira gitaru i tako 
animira molitvene susrete i 
liturgijska slavlja. 

Ovim hodom obnavljam 
svoje nade da ću još više 
sudjelovati u Crkvi koja 
svima dopušta sudjelovanje, 
gdje se svaki krštenik, 
sa svojim specifičnim 
pozivom, osjeća predanim 
promjenama i putovima koji 
vode u život. Karakteristika 
ljudi u grupama o kojima 
sam govorila je što imaju 
nadu i volju za učiti. To su 

otvorene osobe novim prilakama, iskustvima. 
Neki od njih imaju dug put za prijeći ali se nisu 
naviknuli na uniformnost.

Sa zahvalnošću Bogu za dovršeni put i želju 
za nastaviti sinodalne pripreme, završavam 
sa svojim dijeljenjem, osjećajući se dijelom 
zajedništva svih Klanjateljica u svijetu, koje na 
jedan ili drugi način imaju isto iskustvo.

 

s. Maria Neurice Silva de Oliveira, ASC

Sinodalno slušanje: radost, učenje, nada...

Iz ASC svijeta
Kontinentalno podrucje: Amerika

Regija Brazil
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Molitveno bdijenje za narod Ukrajine

U ponedjeljak, 14. ožujka 2022., više od 
250 članova zajednice različitih kršćanskih 
denominacija ujedinili su se u crkvi sv. Trojstva na 
molitveno bdijenje za Ukrajinski narod. Također 
je sudjelovao i određeni broj Ukrajinaca iz 
različitih krajeva biskupije zajedno sa ukrajinskim 
biskupom iz Jenkitowna i nekoliko njihovih 
svećenika. Bili smo sretni poželjeti dobrodošlicu 
pomoćnom biskupu ukrajinske katoličke 
arhieparhije iz Filadelfije. Pastori saveza  crkava 
područja Columbia javili su se tijekom službe kako 
bi se molili i razmišljali o patnjama i potrebama 
ljudi. Nakon svake molitve pjevala se pjesma 
za mir. Pomoćni biskup ukrajinske katoličke 
arhieparhije iz Filadelfije, prečasni Andriy Rabily, 
govorio je o svojoj zemlji i o stradanjima kroz 
koja prolazi njegov narod kao posljedica ovog 
rata. Zamolio je da se moli za njih i za potrebe 
zemlje. Rekao je kako su mnogi iz njegovog 
naroda pobjegli u obližnje države, ne noseći ništa 
osim nekih bitnijih stvari. „Ovaj rat je zlo... dolazi 
od zloga“, rekao je biskup Rabiy. Ukrajina je bila 
mirna država, samodostatna. 

Molitveno bdijenje je bilo jako dirljivo. Kada 
je biskup Rabiy stigao, mene je zapalo da ga 
dočekam i razgovaram s njime. Kada sam ga 
pitala ime on je rekao da je on biskup Rabiy. UPS! 
Moje lice je postalo crveno i tada smo se oboje 

nasmijali. Bilo je tako lako pričati s njim. 
Zadnja stvar koju mi je rekao biskup Rabiy 

dok je odlazio bila je: „Sestro, molim Te, moli, moli 
mnogo za naš narod i moli da nam brzo dođe 
mir“. Potrebne su nam vaše molitve. 

Izražavam svoju zahvalnost organizatorima 
događaja: o. Stephenu Kellyu, župniku župe sv. 
Trojstva i o. Michaelu Leteeru, župniku župe 
Presvetog Srca Isusovog u Spring Groveu što su 
bili domaćini večeri, i gospodinu Johnu Leamanu, 
odgovornom za ekumenizam u sv. Trojstvu, koji 
je planirao i organizirao bdijenje u ime saveza 
crkava područja Columbia.

s. George Ann Biscan, ASC

Iz ASC svijeta
Kontinentalno podrucje: Amerika

Regija SAD
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Svjetski dan vodâ ili eng. World Water Day, 
proglasio je UN nakon konferencije u Riju, a prvi 
put je obilježen 1993. godine. Tako je 22. ožujak 
od 1992. godine izabran kao dan sjećanja o 
važnosti i korištenju vodnih resursa planeta od 
strane čovjeka.

Tema odabrana za Svjetski dan vodâ 2022. je 
“Podzemne vode: učiniti nevidljivo vidljivim”.[…] 
Podzemne vode predstavljaju 99% slatkovodnih 
resursa prisutnih u tekućem stanju i zahvaća 
polovicu volumena vode koju koriste kućanstva 
koje čini globalno stanovništvo i oko 25% svih onih 
namijenjenih za poljoprivredu. Kako klimatske 
promjene eskaliraju, podzemne vode će postati 
sve kritičnije. Moramo raditi zajedno na održivom 
upravljanju ovim dragocjenim resursom.

Cilj ovog dana je osvijestiti ljude da trenutno 
žive bez pristupa pitkoj vodi te podići svijest o 
njenom manjku. 

Jedna od zadaća nas ASC je ona edukativna 
i vrlo važna, a to je podizanje kolektivne savjesti 
koju, kroz školu, možemo razviti u našoj djeci.  
Povodom Svjetskog dana vodâ u IPS-u u Bariju 
održan je zanimljiv okrugli stol za učenike viših 
razreda osnovne škole.

 Stručnim intervencijama dr. Pisani, 
magistrant, i dr. Leotta, iz Uprave za pomorstvo 
Bari, naši učenici prvog razreda srednje škole 
ovom su prilikom istraživali temu očuvanja 
plavog zlata našeg planeta. Doktor Pisani, koji 
se bavi onečišćenjem voda, podsjetio je koliko je 
voda važna i dragocjena, podsjetivši na njezino 
višestruko značenje i korištenje i kao izvora 
energije. To nas je potaknulo na razmišljanje o 
činjenici da ovo, plavo zlato (nafta se zove crno 
zlato), nije beskonačno i obnovljivo, već prije 
svega o ozbiljnosti onečišćenja vode.

Pukovnik Leotta, nakon što je objasnio 
organizaciju i funkcije lučke kapetanije, ispričao 
nam je svoju predanost očuvanju morskog 
ekosustava. Korištenjem novih tehnologija, 
poput bespilotnih letjelica, mornarica je u 
mogućnosti identificirati najzagađenija područja 

i poslati ronioce da interveniraju tamo gdje su 
neke životinjske vrste u opasnosti. Zanimljiv je 
projekt “mreža duhova”, a to je izvlačenje mreža 
koje su čamci tijekom ribolova ostavili u moru, a 
koje počivaju na dnu i zarobljavaju ribe.

Kroz ovaj vrlo zanimljiv povijesno-
kulturološki izlet o važnosti vode, osvještavanje 
činjenice da je riječ o ograničenom resursu, te 
pozivanje na individualna ponašanja koja treba 
usvojiti radi zaštite ovog dragocjenog dobra, svi 
smo se podsjetili na odgovornost koju imamo 
za naš zajednički dom te za sadašnje i buduće 
generacije. Nadamo se da je pažljivo sudjelovanje 
djece sjeme koje će s vremenom uroditi plodom, 
polazeći od primjera i poticaja nas odraslih.

s. Liana Campanelli, ASC

Svjetski dan vodâ
22. ožujka 2022.

Iz ASC svijeta
Kontinentalno podrucje: Europa

Regija Italija
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Presveta Krv i Ivan Merlini:
Instituti u Bariju i Viterbu zajedno za Mariju De Mattias

Obnavljanje osjećaja pripadnosti obitelji 
Klanjateljica Krvi Kristove i istovremeno 
povećanje komunikacijskih vještina bili su 
središnji ciljevi u inicijativi koja je uključivala dvije 
škole koje koordiniraju sestra Francesca Palamà i 
prof. Agata Severi. Online susret između Instituta 
Predragocjene Krvi iz Barija i Instituta Ivan Merlini 
iz Viterba virtualno se ujedinio, povodom 4. 
ožujka - 178. obljetnice otvaranja prve škole i prve 
zajednice ASC - djece i mladih V. razreda osnovne 
škole i prvog razred srednje škole koji pripadaju 
dvjema školama.

Ujedinjene svakodnevnom željom da 
vjerno odgovorimo vrijednostima sv. Marije De 
Mattias, dvije škole su svojim učenicima ponudile 
potrebnu priliku za znanje i usporedbu koja 
doprinosi ljudskom i kulturnom rastu osobe. 
Stvorivši neformalno okruženje za učenje, učenici 
koji su bili sudionici su razmjenjivali emocije i 
osobne priče, iskorištavajući svoja individualna 
postignuća u smislu ovladavanja talijanskim 
jezikom i izražavajući, na potpuno prirodan način, 
svoju individualnu sposobnost argumentiranja. 
Poticanjem samosvijesti, kreativnosti, 
autonomije djeca su iskusila koliko je fascinantno 
i konstruktivno slušati i pričati o sebi. Otvaranje 
srca i uma koji poznaje samo pozitivne aspekte 
i briše urođene i često nemotivirane strahove. 
Njihov entuzijazam, diktiran da se osjećaju 
kao protagonisti u susretu vršnjaka, zapravo je 
potvrdio njihovu živu potrebu da sebe percipiraju 
unutar mreže zajedničkih priča i misli.

Bilo je lijepo potaknuti naše učenike da se 
osvrnu na nekadašnju „školu“, u vrijeme Marije De 
Mattias, i današnju, teško iskušenu pandemijom 
i ratom. Ideja o mogućnosti razbijanja fizičke 
udaljenosti za stvaranje odnosa između ljudi 
koji hodaju zajedničkim putem očitovala se kao 
zdravo korištenje tehnologije i oblik suradnje koji 
vrijedi u smislu ljudskog rasta.

Obljetnica sv. Marije De Mattias bila je jako 
dobar povod za tako široku inicijativu koja 
je mogla odraziti ljepotu, koju je predložila 
Utemeljiteljica, otvaranja drugima u sigurnosti da 
je potraga za dobrom zajednički hod. Potaknute 
ovom predanošću koje nas je povezalo kako bi 
razbili izolaciju i potaknule osnovne vrijednosti 
solidarnosti i suradnje, dvije škole svjesno 
su trasirale put kojim se nadamo da ćemo, u 
ime Marije De Mattias i obrazovnih principa 
inspiriranih njome biti plodno tlo za plodnu 
sjetvu u korist generacija povjerenih uključenim 
institucijama i šire.

s. Francesca Palamà, ASC
Profesorica Agata Severi

Iz ASC svijeta
Kontinentalno podrucje: Europa

Regija Italija
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Kontinentalno podrucje: Europa
Regija Wroclaw

U bivšem domu za starije u Grójcu sestre su sa svojim 
volonterima pripremile 30 mjesta potrebnih za smještaj 

izbjeglica. Vijeće Zaklade, koja je vlasnik zgrade, nadgledalo je 
brigu o tim ljudima. U pripremi kreveta sudjelovali su brojni volonteri: svećenici, učenici, studenti, 
ljudi dobre volje. Uz svoj trud i vrijeme, mnogi su donijeli i materijalne darove u obliku hrane, 
higijenskih potrepština, odjeće i igračaka za djecu.

Prve osobe su stigle 10. ožujka, a 16. ožujka bilo ih je već 28 osoba. To su većinom majke s 
djecom: odrasle žene od 18 do 60 godina, djeca od 1 do 14 godina.

Zajedno s Vijećem Zaklade pomažemo im organizirati najpotrebnije, složiti stvari. Unatoč 
teškim iskustvima, naši gosti pokušavaju živjeti našu stvarnost. 
S entuzijazmom sudjeluju u svakodnevnim poslovima, zajedno 
pripremaju obroke i sjede za istim stolom. Zajedno pokušavamo stvoriti 
obiteljsku atmosferu, naravno u kombinaciji s učenjem poljskog. 

s. Ewa Wąsowska, ASC

Pomoć ratnim izbjeglicama iz Ukrajine

9. ožujka primile smo dvije obitelji iz Ukrajine u našu kuću u Boleslawiec-u.
Nastia sa svojim sinom Misha, koji ima 10 godina. Nastijin muž radi kao mornar na jednom 

brodu. 
Druga obitelj je Alisa sa svoje dvije kćeri: Yula od 13 godina i Ania od 20 godina. Njihov otac je 

ostao u Ukrajini braniti zemlju. Alisa je diplomirala ekonomiju, a starija kćer Ania studira veterinu. 
Mlađa djeca su već počela pohađati poljske škole u Bolesławiec-u. 
Obiteljima smo dale na raspolaganje dio odijeljen od ostatka kuće kako bi se osjećali ugodnije: 

sobe i zasebna kuhinja s opremom na raspolaganju. Samostalno pripremaju doručak i večeru od 
namirnica koje dobiju od naše zajednice. Ručak kuhamo mi za njih. Obitelji rješavaju formalnosti 
oko svog boravka i zaposlenja te će ostati s nama koliko god bude potrebno.

Inicijative zajednice:
• Tijekom mjesnog sabora, sestre su odlučile dati svoj džeparca za pomoć izbjeglicama iz 

Ukrajine. Taj je novac podijeljen dvjema obiteljima koje žive u našem domu.
• Sestre naše zajednice pridružile su se u prikupljanju obuće i odjeće za izbjeglice u gradu 

Boleslawiec. Došli su u zimskoj odjeći, a nemaju ni obuće za proljeće i ljeto.
• S. Maria Grygiel i s. Anna Mikołajewicz prisustvuju sastancima Kriznog stožera u Bolesławiecu. 

Tamo se odlučuje kako dočekati ljude, kako pružiti liječničku pomoć. Nominirali su i organizacije 
koje će prikupljati darove za izbjeglice.

• S. Annu Mikołajewicz je škola u kojoj radi delegirala za podjelu robe izbjeglicama.
• S. Anna Mikołajewicz i S. Małgorzata Przybyło pomagale su kao volonterke na željezničkoj 

stanici u Wrocławu: pomagale su ljudima kad su izlazili iz vlaka, bile su prevoditeljice, pomagale su 
kupiti karte za one koji su išli dalje, dijelile hranu i vodu, razgovarale su s njima i na razne načine 
brinule o ljudima izgubljenim na nepoznatom mjestu. 

s. Elżbieta Kurnatowska, ASC

Iz ASC svijeta
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Na mjesnom saboru naša zajednica u Czestochowi izrazila je spremnost 
da primi izbjeglice iz Ukrajine. U srijedu, 9. ožujka, nakon više od dva dana putovanja, 
7 osoba (4 žene i 3 djece) iz Kharkiv-a stiglo je k nama. Bili su umorni, ali mirni. U našim prvim 
razgovorima pričali su o teškoj situaciji u Kharkiv-u, o neprestanom bombardiranju i strahu. Od 24. 
veljače do 6. ožujka djeca su bila skrivena u podrumima i nisu smjeli izlaziti. 

Ove osobe žive u dijelu kuće za goste. Imaju na raspolaganju 3 sobe, kuhinju i kupaonice. 
Doručak i večeru si pripremaju sami, a ručak im kuhamo mi.

Prvi dan nakon što su stigli pomogla sam im nabaviti potrebne stvari. Otišla sam s njima u 
školu gdje su studenti organizirali skupljanje odjeće, sredstava za higijenu i lijekove. Upisala sam 
Sasha od 10 godina i Aliesa od 11 godina u školu koju pohađaju od 14. ožujka. Arina, 4 godine, 
pohađa vrtić. Pomažemo im registrirati boravak kako bi mogli tražiti posao. Maria već radi. Teško je 
naći posao jer su brojne izbjeglice u Čenstohovi. Već se osjeća manjak stanova. 

U nedjelju, 13. ožujka vodila sam naše župljane u Svetište Misionara Predragocjene Krvi gdje 
je održan susret za sve izbjeglice. Za njih je to bila prilika za razgovor i razmjenu iskustava. I da se 
djeca zajedno igraju.

Gospođe koje žive s nama pomažu drugim izbjeglicama. Sljedeća 3 dana ići će u Olsztyn, gdje 
boravi 80 ukrajinske djece iz sirotišta i tamo će pomagati. Brinut se o djeci i kuhati za njih.

S. Gabriela Janikula, sestra naše zajednice, pomagala je kao volonterka u jednoj od katoličkih 
škola pri podijeli stvari za izbjeglice.

Kao zajednica odlučile smo da tijekom korizme novac koji smo uštedjele od posta naše 
zajednice damo našim stanovnicima Ukrajine.

Nakon tjedan dana s nama, na dječjim usnama konačno se pojavljuje osmijeh. Jako su nam 
zahvalni na dobrodošlici i pomoći koju smo im ukazale.

s. Alina Bilecka, ASC

Iz ASC svijeta
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Hodočašće i izlet u “kolijevku” naše Regije

Hrabro i s povjerenjem u Boga, ohrabrivala 
je i govorila Marija De Mattias, a s tim mislima i 
Hermina Gantert povela je svoju malu skupinu od 
četiri sestre, tri novakinje i nekoliko kandidatica 
iz Tirola u Bosnu, na poziv trapista p. Franza 
Pfannera. Dočekao ih je maleni turski čardak, 
blagoslovljen 8. listopada 1879., dan nakon što 
su došle, a bio je posvećen Svetom Josipu iz 
Nazareta. Uz Nazaret, godinama kasnije otvarali 
su se i drugi samostani i kuće, a neke od njih smo i 
mi kandidatice i postulantice posjetile ove subote, 
2. travnja 2022., zajedno s našom odgojiteljicom 
s. Ivanom Husnjak te s. Laurom Cukar. Na trenutak 
smo bile dio teške, ali blagoslovom bogate 
povijesti naše Regije. Posjetile smo Novu Topolu, 
samostan Svete Obitelji, koji krasi crkva Svetoga 
Josipa. Nakon toga smo se odvezle do Budžaka, 
u samostan Novi Nazaret, gdje smo također 
posjetile sestre, ali i doživjele predivan duhovni 
susret s našom utemeljiteljicom Marijom De 
Mattias, kojoj je posvećen samostan i kapelica. 
Posjetile smo i  groblje Svetog Marka na kojem 
su pokopane naše sestre, među kojima je i s. 
Hermina Gantert. Duh redovničkog života na 
poseban smo način doživjele u nekadašnjoj 

najvećoj trapističkoj opatiji u svijetu - Marija 
Zvijezda, gdje smo se susrele s banjolučkim 
biskupom mons. dr. Franjom Komaricom. 
Posebno nas je dirnulo i mjesto Petrićevac, gdje 
se nalaze franjevački samostan i crkva. Gvardijan 
samostana govorio nam je o povijesti crkve, koja 
je više puta bila ranjavana i rušena, zbog raznih 
zbivanja poput rata i potresa, ali je uvijek iznova 
građena. To nas podsjeća na pelikana koji pušta 
svoju krv, ranjavajući sebe, kako bi dao život za 
svoje mlade. Za nas, to je Isus Krist, naša Raspeta 
Ljubav iz koje je s Križa potekla Krv, spasonosna 
za cijeli svijet, a mi ju svojim životnim djelovanjem 
kao Klanjateljice Krvi Kristove želimo prinositi 
Ocu za svakog čovjeka i divni poredak stvari koji 
je uspostavljen u Božjem naumu od početka. 
Na povratku iz Banje Luke posjetile smo župu 
Barlovce te smo nakratko svratile u naš nekadašnji 
samostan u Bosanskom Aleksandrovcu te smo 
pred kraj dana i našeg putovanja posjetile i naše 
sestre u Kutini te se pune dojmova i zahvalne za 
darovane milosti i susrete vratile u „naš grad na 
gori“ u Ivanečkom Vrhovcu.

Ivana Kenjereš, kandidatica ASC

Iz ASC svijeta
Kontinentalno podrucje: Europa

Regija Zagreb
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Program djelovanja prema Laudato Si’

Na pitanje o procesu proučavanja i razmišljanja 
o Laudato Si’, koji se odvija u Regiji Sjedinjenih 
Američkih Država, izraz koji se najčešće daje je 
“svjesniji” ...  Živim(o) proces “veće svjesnosti”. 
“Povećana svjesnost” koja izaziva slatki odjek 
obraćenja u našim umovima i srcima. “Veća 
svjesnost” koja utječe na promjene u našim 
izborima i odlukama, pojedinačno i kao zajednica. 
“Veća svjesnost” koja nas tjera na akcije, velike 
i male. “Veća svjesnost” koja   nam omogućuje 
da čekamo i budemo strpljivi u slušanju poziva i 
smjera koji će izaći na vidjelo.

Kao odgovor na poziv za sudjelovanje 
u Programu djelovanja prema Laudato Si’, 
Dikasterija za promicanje cjelovitog ljudskog 
razvoja, mi sestre iz Regije SAD-a pridružile smo 
se Klanjateljicama i drugima širom svijeta i krenule 
na sedmogodišnji hod prema globalnoj održivosti 
u duhu enciklike pape Franje, Laudato Si’.

Kao prvi korak u podršci putu Programa 
djelovanja prema Laudato Si’, u rujnu 2021. 
započele smo mjesečno proučavanje i razmišljanje 
o enciklici Laudato Si’ u svjetlu Odluka našeg 
regionalnog sabora 2021. Svaki mjesec sve sestre 
Regije dobiju kratki plan s uvodom u određeno 
poglavlje Laudato Si’ za taj mjesec. Kao dio procesa, 
također dobivamo pitanja za razmišljanje, molitvu 
i dodatne materijale kao što su članci, video zapisi 

i niz predavanja za daljnje proučavanje. Sestre su 
pozvane da ovaj proces ostvaruju u svim mjesnim 
zajednicama, zajedno ili pojedinačno, na način 
koji je najbolji za svaku od nas. A za one koje 
žele, zadnji tjedan svakog mjeseca omogućen je 
online susret za dijeljenje na razini  cijele Regije.  
Na kraju svakog mjeseca od sestara se traži da 
kontakt osobama JPIC-a pošalju najvažnije uvide, 
ideje, povezujuće riječi/izraze iz proučavanja, 
razmišljanja i dijeljenja. Mnogobrojni odgovori 
koji su pristigli svaki mjesec pokazuju uključenost 
i predanost sestara ovom procesu, a sudjelovanje 
32 - 50 sestara u mjesečnom online dijeljenju 
bilo je obogaćujuće. Reakcija sestara bila je vrlo 
pozitivna, rekavši da je provođenje ovog studija 
u cijeloj Regiji bilo pozitivno i pomoglo nam da 
nastavimo biti “svjesnije” i da imamo na umu 
načela koja se nalaze u Laudato Si’  i omogućujemo 
da ti principi budu ono što povezuje različite 
probleme s kojima se susrećemo unutar Regije. 
Iako je većina nas čitala Laudato Si’ i prije, ponovno 
čitanje podiglo je svijest da ima utjecaj na naše 
odluke i postupke na individualnoj i lokalnoj 
razini. Razmijenjene su mnoge kreativne ideje, a 
jedna od mjesnih zajednica čak je razvila i neke 
poticajne slajdove koji su korišteni u kampanji na 
društvenim mrežama.

Prostor za JPIC/VIVAT
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U studenom, prije službenog pokretanja 
Programa djelovanja prema Laudato Si’, tim 
vodstva Regije SAD-a potpisao je našu Izjavu 
o regionalnoj zauzetosti (https://adorers.org/
laudato -s i -ac t ion-platform- commitment-
statement) koju su sestre prihvatile s pozitivnim 
entuzijazmom i svesrdno podržale. Naša Izjava 
također je proslijeđena Diskasteriju za promicanje 
cjelovitog ljudskog razvoja i Konferenciji viših 
redovničkih poglavarica, te je objavljena na našoj 
web stranici i društvenim mrežama. Naša Izjava 
o regionalnoj zauzetosti proslijeđena je i svim 
biskupima biskupija u kojima smo mi ASC. Na taj 
način nastavljamo ići naprijed u našim lokalnim 
područjima dijeleći našu ASC karizmu i zauzetost 
pomoći drugima da postanu “svjesniji”. Ono 
što doživljavamo i dijelimo u ovom procesu na 
regionalnoj razini bit će predstavljeno na našem 
Saboru 2022. i kasnije, kao pomoć za usmjeravanje 
našeg razlikovanja i donošenja odluka o tekućem 
razvoju i provedbi našeg akcijskog plana Laudato 
Si’ za sljedećih 7 godina.

Proces Laudato Si’ akcijskog plana pravi je 
pristup odozdo prema gore i stoga je jedno 
od pitanja koje su si sestre postavljale i koje se 
ovdje postavlja: Kako možemo ići naprijed u 
pogledu stava i međunarodnih obveza ASC u 
odnosu na Laudato Si ‘? Postoji li neka akcija koju 
možemo zajedno poduzeti, pozicija koju mi kao 
međunarodna Družba želimo zastupati, znajući 
da što više možemo pronaći načina da radimo 
zajedno na osnovnoj razini, to će naš doprinos 
biti jači? Potičimo se i nastavimo zajedno ovaj 
“svjesniji” hod prema Laudato Si’, “kako bi sve 

stvorenje moglo napredovati prema onom 
lijepom poretku stvari koji je veliki Sin Božji došao 
uspostaviti u svojoj krvi.” (Konstitucije ASC)

s. Dani Brought, ASC

Prostor za JPIC/VIVAT
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Rođendani: Slavimo život
40. rođendan
s. Miloca João Ca    27. 05. 1982. Gvineja Bissau
50. rođendan
s. Thi Hien Rose Tran   10. 05. 1972. SAD

70. rođendan
s. Joan Stoverink    22. 05. 1952. SAD

80. rođendan

s. Blanka Šturm    10. 05. 1942. Zagreb
s. Maria Marra     12. 05. 1942. Italija

90. rođendan
s. Marília Therezinha dos Santos Menezes 24. 05. 1932.      Brazil

100. rođendan
s. Antonietta Fiorentino   04. 05. 1922.      Italija

Preselile su u
kuću Očevu

03. 04. 2022. s. Natalija Ivaniš  Zagreb
08. 04. 2022. s. Angela Vese   Italija
10. 04. 2022. s. Franciszka Stempak Wrocław
28. 04. 2022. s. Maria Natuzzi  Italija

Kalendar Vrhovne uprave
9.-12. travnja: s. Nadia u posjeti zajednicama Klanjateljica u 
Poljskoj i izbjeglicama iz Ukrajine o kojima sestre brinu  
20.-23. travnja: s. Nadia u posjeti ASC zajednici u Dokshycy 
(Bjelorusija)
26.-30. travnja: S. Nadia i S. Matija su posjetile sestre u Schaan
2.-6. svibnja: s. Nadia sudjeluje na plenarnom zasjedanju 
Međunarodne unije vrhovnih poglavara  (UISG) 
19. svibnja: Vrhovno vijeće odlazi u SAD u kanonsku vizitaciju 
Regije (19. svibnja -20. lipnja 2022).  
30. svibnja: S. Maria Grazia Boccamazzo, vrhovna tajnica i 
s. Monica Rini, vrhovna ekonoma putuju  u SAD gdje će se 
pridružiti Vrhovnom vijeću u kanonskoj vizitaciji Klanjateljica 
Regije SAD. 

U Druzbi

Međunarodno glasilo
Klanjateljice Krvi Kristove

Vrhovna uprava
Via Maria De Mattias 10, I - 00183 Roma

Godina XXIV. - br. 5, svibanj 2022.

Uredništvo:
Maria Grazia Boccamazzo, ASC

Debora Brunetti

Prijevod
s. Biljana Kostić - hrvatski
s. Betty Adams - engleski

s. Anastazia Floriani - kiswahili
s. Bozena Hulisz - poljski

s. Clara Albuquerque - portugalski
s. Miriam Ortiz - španjolski

s. Johanna Rubin - njemački

Redovnički zavjeti
svibnja 2022.

50. obljetnica redovničkih zavjeta
Schaan

s. Judith Kuman
Indija

s. Mariamma Kunnackal
s. Salomie Vazhayil

60. obljetnica redovničkih zavjeta
Schaan

s. Regina Hassler

Naše čestitke i molitve


